

多频率约束下振动筛动态拓扑优化设计

杨志军¹, 陈宇东², 陈新¹

1. 广东工业大学 机电工程学院, 广州 510090; 2. 吉林大学 机械科学与工程学院, 长春 130022

收稿日期 2006-12-21 修回日期 2007-2-21 网络版发布日期 2008-4-22 接受日期 2007-3-21

摘要

应用多频率约束下板结构加筋动态拓扑优化方法, 提高了振动筛筛体的刚度。为了避免映射求解的麻烦和载荷病态, 提出了单元(或单元组)特征值灵敏度, 并给出了识别被删除单元(或单元组)的多模态无量纲混合测度。描述了优化过程, 在板结构中增加可能的加强筋形成基础结构, 并将单元按加强筋为单位分组。该方法应用在振动筛筛壁的加筋布局优化中, 得到了理想的优化结构。

关键词 [固体力学](#) [多频率约束](#) [拓扑优化](#) [单元特征值灵敏度](#)

分类号 [0327](#)

Dynamic topological optimization of griddle under multiple frequencies constraints

Yang Zhi-jun¹, Chen Yu-dong², Chen Xin¹

1. Faculty of Electromechanical Engineering, Guangdong University of Technology, Guangzhou 510090, China; 2. College of Mechanical Science and Engineering, Jilin University, Changchun 130022, China

Abstract The stiffness of a griddle body was enhanced using dynamic topological optimization under multiple frequencies constraints. In order to avoid the tedious solution of mapping and ill loading cases, the element (or element group) sensitivity of eigenvalue was presented. The non-dimensional measure used for identification of the element (or element group) under multiple frequencies constraints to be changed is given. The optimal procedure is described. In the optimal process, available stiffeners were added to the structure as to form the base structure, and the added elements are divided into groups base on the stiffeners. The present procedure was implemented for the griddle body, and effective results were obtained.

Key words [solid state mechanics](#) [multiple frequencies constraints](#) [topological optimization](#) [element sensitivity of eigenvalue](#)

DOI:

通讯作者 陈宇东 cyd@jlu.edu.cn

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(397KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中 包含“固体力学”的 相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

- [杨志军](#)
- [陈宇东](#)
- [陈新](#)